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Beste leden van de Adviesraad 
Samenleving, 

  

 
 
Hartelijk dank voor uw advies met betrekking tot de nota Participatie van statushouders vanaf 2019. Wij 
begrijpen dat het lastig is om in de zomertijd af te stemmen teneinde tot een volledig advies te komen. U 
geeft aan dat u informatie heeft ingewonnen bij de partners zoals Vluchtelingenwerk, ut Huus, Taalpunt 
Olst-Wijhe en de samenleving Olst-Wijhe. Dat getuigt van een grondige aanpak om tot uw advies te 
komen.   
 
De antwoorden op uw vragen en de reacties op uw opmerkingen leest u hieronder. 
 
Uw vragen en opmerkingen met daaronder de (concept) reactie 
De werkgroep participatie vindt dat het plan te veel steunt op vrijwilligers en zij wil hierover haar zorg 
uitspreken en komt hierbij tot de volgende vragen. Wat doet de gemeente om deze groep vrijwilligers te 
ondersteunen en op te leiden? Op welke wijze borgt de gemeente dat deze vrijwilligers een gezamenlijk 
doel nastreven?  
 
Wij hebben het werken met vrijwilligers als kwetsbaarheid genoemd in de nota en begrijpen dan ook uw 
zorg. Wij beogen vrijwilligers en vrijwilligersorganisaties te ondersteunen vanuit ut Huus. Ut Huus biedt in 
opdracht van de gemeente en zoveel mogelijk naar behoefte, cursussen en workshops aan voor 
vrijwilligersorganisaties. Een voorbeeld is de workshop hoe om te gaan met de AVG.  
Vrijwilligers met betrekking tot de doelgroep statushouders zijn voornamelijk aan het werk vanuit de 
organisaties Vluchtelingenwerk en ut Huus. Deze organisaties hebben zelf ook een verantwoordelijkheid in 
de begeleiding en ondersteuning van hun vrijwilligers. In de gesprekken tussen gemeente en betreffende 
organisaties komt het onderwerp begeleiding en ondersteuning aan de orde.  
Wat de gemeente betreft is een gezamenlijk doel dat we (vrijwilligers én professionals) statushouders 
helpen met integratie en participatie. Activiteiten van verschillende aard kunnen hier aan bijdragen. 
Integratie en participatie begint met ontmoeten en in contact komen met elkaar. Daarbij is communicatie 
het middel. Op 21 maart 2018 hebben we een workshop multicultureel werken georganiseerd voor mensen 
die in hun (vrijwilligers)werk te maken hebben statushouders. In de workshop kregen de deelnemers 
praktische handvatten en achtergrondinformatie met betrekking tot de communicatie met statushouders. 
We gaan deze workshop opnieuw aanbieden, omdat we hebben gemerkt dat de workshop voorziet in een 
behoefte. 
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Statushouders krijgen een lening van de kredietbank. De kredietbank hanteert een rentepercentage van 
11,8 %. Ons bereiken signalen dat er in de praktijk een inkomensafhankelijke compensatie gegeven wordt 
van 40%. Hiermee zou het rentepercentage op om en nabij 7,2 % komen, indien men onder het 
bijstandsniveau zou komen. De werkgroep participatie is van mening dat er voor deze bijzondere groep 
inwoners de afspraak is gemaakt dat zij een rentepercentage zouden moeten betalen van 4,8%, die niet 
inkomensafhankelijk zou mogen zijn. Klopt onze informatie dat er in de praktijk een statushouder 7,2% 
rente (inkomensafhankelijk) betaalt over een lening verstrekt door de kredietbank? En zo ja, waarom zijn 
de eerder gemaakte afspraken van 4,8 % verlaten?  
 
Uw informatie klopt niet. 
Bij de vaststelling van het nieuwe Minimabeleid begin 2018 is besloten om de uitvoeringskosten voor de 
verlening van sociale kredieten ten laste van de gemeente te laten komen. Hiermee is het effect een 
renteverlaging met 8%-punt (op het hoogste tarief van 12,9%) bereikt.  
De rente voor alle sociale kredieten bedraagt nu maximaal 4,9%. Deze  regeling is ingegaan vanaf april 
2018. 
Deze regeling geldt dus voor alle sociale kredieten, ook die voor de statushouders, die vanaf april 2018 
worden verstrekt. 
 
Voor statushouders geldt echter nog een aanvullende regeling, die ook nu nog steeds geldt, namelijk het 
verstrekken van suppletie; 
De kredietbank berekent de aflossingscapaciteit van een belanghebbende en stemt daar de hoogte van de 
maximaal te verstrekken lening op af. 
In het geval van woninginrichting voor een statushouder is de lening hoger dan wat het gezin op basis van 
de maximale aflossingscapaciteit zou kunnen lenen. Hierbij wordt uitgegaan van een maximale 
aflossingstermijn van drie jaar.  
 
De suppletie vult de maximale aflossingscapaciteit aan tot de aflossingscapaciteit die nodig is voor de 
betreffende lening. De hoogte van de suppletie wordt als volgt per maand vastgesteld; 
Het bedrag dat aan de bank moet worden betaald € (bedrag lening) 
Het bedrag voor eigen rekening 6% van de bijstandsnorm € (eigen bijdrage) -/- 
Het bedrag waarvoor bijzondere bijstand wordt verstrekt € (bedrag bijstand) 
 
De aflossing voor de statushouder wordt vastgesteld op 6% van de bijstandsnorm gedurende maximaal 36 
maanden. Voor een echtpaar gaat het dan om ongeveer € 67 per maand. 
Over een maximale looptijd van drie jaar betaald de statushouder dus maximaal € 2.412,-. 
De hoogte van de lening wordt afgestemd op het aantal personen binnen het gezin. Voor een gezin van 2 
personen gaat het om een benodigd bedrag van € 4.718,- 
De statushouder betaalt zelf maximaal € 2412,- Het overblijvende restant € 2.306,- wordt door de 
gemeente betaald.  
 
In gevallen waarbij de lening al voor april 2018 is afgesloten geldt inderdaad wel een hoger rente 
percentage maar hierbij wordt dan opgemerkt dat het suppletie bedrag ook hoger is vastgesteld. Ook deze 
statushouders betalen maximaal 6% van de bijstandsnorm gedurende maximaal 36 maanden. 
 
 
Het is de adviesraad bekend dat niet in iedere cultuur vrouwen dezelfde rechten hebben als mannen. Ons 
hebben signalen bereikt dat vrouwen van statushouders veel thuis blijven en nauwelijks buitenshuis 
komen. Zijn deze signalen de gemeente bekend? Zo ja, wat doet de gemeente concreet er aan om deze 
vrouwen te bereiken, teneinde hen te laten integreren in de Nederlandse samenleving op een wijze, dat zij 
er van bewust zijn, dat zij dezelfde rechten hebben als een ieder? Worden met hen, die veelal nareizigers 
zijn ook de drie gesprekken gevoerd in de eerste veertien maanden of wordt alleen met de hoofdpersonen 
(referent) deze gesprekken gevoerd? Indien met de nareizende vrouwen geen gesprekken gevoerd 
worden, op welke wijze wil de gemeente hen dan bereiken?  
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Ut Huus is in 2016 gestart met activiteiten voor een groep vrouwen met een niet-Westerse achtergrond. 
Uiteraard was ontmoeting hierbij een belangrijk doel, maar wordt bewust een verbinding gemaakt naar de 
Nederlandse samenleving. Activiteiten variëren van praten over verkeersregels, fietslessen, bewegen in 
combinatie met taal tot samen thee drinken en koken / proeven. De groep vrouwen waar u op doelt laat 
zich moeilijk overhalen om mee te doen aan activiteiten. In de gesprekken over de activiteiten voor 
vrouwen met een niet-Westerse achtergrond wordt nu gedacht aan een combinatie van één op één 
contacten tussen Nederlandse vrouwen en vrouwen met een niet-Westerse achtergrond en 
groepsbijeenkomsten.  
Iedereen die inburgeringsplichtig is, krijgt te maken met het participatieverklaringstraject waar in onze 
gemeente de drie gesprekken deel van uitmaken. Ook nareizende familie is inburgeringsplichtig. In zowel 
de inburgeringscursus als in het participatieverklaringstraject wordt aandacht besteed aan rechten én 
plichten van inwoners van Nederland.  
 
 
Vanuit de landelijke media is bekend dat de groep Eritreeërs zich moeilijk laten integreren in de 
Nederlandse samenleving, vanuit een wantrouwen jegens de overheid. De gemeente Olst-Wijhe heeft er 
voor gekozen om niet aan te sluiten bij de andere Overijsselse gemeenten voor wat betreft een 
gezamenlijk plan van aanpak, waarbij landgenoten uit het land van herkomst worden ingezet om hen te 
integreren. Wat voor een alternatief plan van aanpak heeft de gemeente Olst-Wijhe om juist deze groep 
statushouders te laten integreren?  
 
Wij zijn voorstander van een aanpak waarbij landgenoten uit het land van herkomst van statushouders een 
rol spelen om te integreren. Wij hebben gemerkt bij informatiemomenten voor statushouders dat zij een 
bekend gezicht (tolk) erg kunnen waarderen. Daardoor ontstond een vertrouwensband. In de nota staat 
dan ook omschreven dat wij (willen gaan) werken met  sleutelpersonen.  
Wij hebben oriënterende gesprekken gevoerd over het project waaraan enkele Overijsselse gemeenten 
deelnemen met de organiserende partijen. We hebben vervolgens ambtelijk een zorgvuldige afweging 
gemaakt en zijn niet gaan meedoen met het project. Daarbij speelde mee dat in ieder geval een gemeente 
niet tevreden was over het project. Ook bood het project bijvoorbeeld informatiemomenten, die wij zelf al 
organiseren.  
 
Wij willen tegemoetkomen aan uw wens om in gesprek te gaan over onze reactie. U kunt daarvoor 
medewerker Lea van Dijk uitnodigen.  
 
Hebt u nog vragen, dan kunt u contact opnemen met Lea van Dijk, telefoonnummer 14 0570. 
 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Olst-Wijhe 
  

de secretaris/algemeen directeur 
drs. D.L.W. (Dries) Zielhuis 

de burgemeester 
A.G.J. (Ton) Strien 

  


